

ဖမ်းကြန့်းသည့်သညာ မညည့့အခါနည့့း။

ဤအခါကွာကြာကြာ ဝဲယဘုယ်လမုးညးန့်ကျဖစ္စသုံးပျီရန့် စီမံထားပါသည့။
ကံနုံးမာဝဲရးဆိုငှာဝဲမးခြန့်းဂြိပါက သင့့ဆရာဝနုံးဝ့င့့ ဝဲဆြးဝဲဝဲးဂြးပါ။

ဝဲရာဂါလကရဏာ	ဝဲကာငုံးပျီရန့်	အိမ့ဉ်းထားရန့်
အဖမ်းတက့ုခငး	လြန့်သည့ ၂၄ နာရီအတြငး ဝဲကာငုံးသား၏ ကုိယျပူခိန့် ၁၀၀ ဒီဂရီဝဲအက့ုဂြိပျီ မညည့့့ အဖမ်းကဲဆးမ့ ဝဲသာကွာထားပါ။	လြန့်သည့ ၂၄ နာရီအတြငး ဝဲကာငုံးသား၏ ကုိယျပူခိန့် ၁၀၀ ဒီဂရီအထက့ု ဂြိသည့။
ဝမုးဝဲလွံ့ပျီခငး	လြန့်သည့ ၂၄ နာရီအတြငး ဝမုးအရည့်ကဲ တစ့ဝဲခါထက့ု ပျီမထြးပါ။	လြန့်သည့ ၂၄ နာရီအတြငး ဝမုးအရည့်ကဲ တစ့ဝဲခါထက့ု ပျီမထြးပါ။
အနုပျီခငး	လြန့်သည့ ၂၄ နာရီအတြငး မအန့။	လြန့်သည့ ၂၄ နာရီအတြငး အန့သည့။
မိက္ကံးမး	မိက္ကံးမး ယားဝဲသာလည့း မနီ၊ မိက္ကံးမးကပု သျီမဟုတု အရည့ထက့ု။	မိက္ကံးမး ပနုံးဝဲရာငုဖစ္စ အရည့ထက့ု၊ မိက္ကံးမးကပု၊ ယားယံ၊ နာကဲငု၊ အလငးဒဏ္ဍခံးဝိငု သျီမဟုတု ဝဲကာငုံးသားတြင အျမတ္တဂြိ ဝဲပျဟငးလဲမးမး ဂြိသည့။
ဝဲခါငးဆိုး/ဝဲဝဲ ဝဲစး	အနည့းငယု ဝဲဝဲတဝဲစးဝဲခါငးဆိုးဝဲသာလည့း အဖမ်းမတက္ကဲ ဝဲကာငုံးသားသည့ ဝဲခါငးဆိုးသည့့အခါ ဖုံးအုဟးဝိငု၊ ဝဲဝဲပစ္စုးဝိငုပျီ လက့ုဝဲဆးဝဲဝဲသည့။	ဝဲကာငုံးသားသည့ ဝဲရာဂါလကရဏာမး ဝဲပျဟငးထည့်နုံး သျီဖင့ စာမသငးဝိငု။ အဖမ်းတက့ုခေပျီ၊ ဝဲခါငးဆိုးလွံ့ မဖုံးအုပုးဝိငု၊ ဝဲဝဲပစ္စုးဝိငု၊ လက့ုဆးဝဲဝဲဝိငု။
အဖုအပိမ့့ထက့ုပျီ ခငး	အဖုအပိမ့့့မ့့ အရည့ထက့ုခေပျီ၊ ပြားခေပျီခငး မဂြိပါ။ ဝဲကာငုံးသားသည့ အဖမ်းမတက္ကဲ ယားယံသည့့ လကရဏာမးမ့ စာသည့တြင အေဝဲတငးအယုက့ုပျီဖစ္စထိ မဟုတု။	အဖုအပိမ့့့မးသည့ စိတ္တေဝဲတငးအယုက့ုပျီဖစ္စပျီ အာဂြိ ပ်က့ုစးသည့။ ဝဲကာငုံးသားသည့ အဖမ်းတက့ုခေသည့ သျီမဟုတု အလြန့်ယံခေသည့ သျီမဟုတု အဖုအပိမ့့့ သည့ ပြားခေသည့ သျီမဟုတု အရည့ထက့ုခေသည့။
ပနုံးနာ	ဝဲရာဂါလကရဏာမးကုိ ဝဲကာငုံးထြာထိနုံးခိဉ်းပျီ၊ ဝဲကာငုံးသား သည့ မညည့့့အခါတြင လူနုကီးတစ့ဉ်းကုိ အက့ုအညီဝဲတာငးရန့် ဆကြယုမည့့ သိသည့။ သျီမဟုတု ဝဲကာငုံးသား ပနုံးနာထသည့့အခါ လပုဆောရမည့့့ အစီအစဉ ဝဲကာငုံးတြငပျီ ထိုအစီအစဉ ဝဲလုက့ုခေသည့။	ဝဲရာဂါလကရဏာမးကုိ ဝဲကာငုံးထြာထိနုံးခိဉ်းပျီခငး မဂြိပါ။ ဝဲကာငုံးသားသည့ မညည့့့အခါ အက့ုအညီလိမ့နုံး မသိဘဲ ဝဲကာငုံးတြင ပနုံးနာထသည့့အခါ လပုဆောရမည့့့ အစီအစဉ မထားဂြိပါ။

ဝဲနာထုပုခိဉ်းကွာကြာကြာ အထက့ု ဝဲအက့ုတိုက့ု ဆကြယု-

(ဒီးနာပက့ု) Deanna Paddack၊ အတိုင့ သူနာပျီဉ်းစီးမ့၊ အဋီယားနားပည့ယု ကံနုံးမာဝဲရးငှာနု၊ dpaddack@isdh.IN.gov

(ဂီလီငုံးဘရာဝေးလု) Jolene Bracale၊ ဝေက်ငုံးသားကံနုံးမာဝေးဝနုဆောငွမ်းအထူးဂျီပီ၊ အဒွီယားနားဂျုပညာယု
ပညာဝေးငွမ်း၊ JBracale@doe.in.gov

(လီစာထူးဝစု) Lisa Truitt၊ ဂျုပညာယုဝေက်ငုံးတက္ကသိုလ်၊ အဒွီယားနားဂျုပညာယု ပညာဝေးငွမ်း၊ LTruitt1@doe.in.gov

115 W. Washington Street ■ South Tower, Suite 600 ■ Indianapolis, Indiana 46204

317.232.6610 ■ www.doe.in.gov